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Protokół Nr XXX.2020 

z Sesji Rady Miejskiej w Chocianowie 

z dnia 24 września 2020 r.  

 

 

Punkt 1.  

Otwarcie obrad i stwierdzenie kworum. 

 
Obrady XXX sesji Rady Miejskiej w Chocianowie rozpoczęły się o godz. 9:05.  
Sesja została zwołana na wniosek Burmistrza Miasta i Gminy Chocianów. Przewodniczący Rady 
Miejskiej w Chocianowie Janusz Ślipko otworzył i przywitał Radnych, Sołtysów, Dyrektorów 
Jednostek Organizacyjnych Gminy, pracowników Urzędu Miasta i Gminy oraz Mieszkańców.  
Następnie  poinformował, że obrady są nagrywane za pomocą obrazu i dźwięku oraz transmitowane 
na żywo. Stwierdził, że  na ustawowy skład 15-stu radnych — obecnych na sesji jest 14-stu radnych, 
co stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał.  
Materiały na sesję wraz z porządkiem obrad i projektami uchwał zostały radnym dostarczone. Projekty 
uchwał nie były kierowane do Komisji stałych Rady Miejskiej w związku z tym radni będą 
podejmować decyzje indywidualnie.  
 
 
Nieobecni: 

1. Radna Anna Pichała 
 
W obradach uczestniczyli również: 

1. Patrycja Jugo- Sekretarz Miasta i Gminy w Chocianowie, 
2. Stanisława Potoczna – Skarbnik Miasta i Gminy Chocianów, 

 
Porządek obrad przedstawiał się następująco: 
 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie kworum. 

2. Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał lub zajęcie stanowiska w sprawach: 

2.1. Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Chocianowie – projekt nr 215.2020 

2.2. upoważnienia Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Chocianowie do prowadzenia 

postępowań oraz wydawania decyzji administracyjnych w sprawach dotyczących pomocy 

materialnej dla uczniów o charakterze socjalnym - projekt nr 216.2020 

2.3. zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w mieszkaniu chronionym - projekt nr 217.2020 

2.4. przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, klubami dziecięcymi oraz dziennymi opiekunami- 

projekt nr 218.2020 

2.5. nadania nazwy ulicy położonej w mieście Chocianów - projekt nr 219.2020 

2.6. przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

miasta Chocianów - projekt nr 220.2020 

2.7. przystąpienia do prac nad Strategią Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych Legnicko-

Głogowskiego Obszaru Funkcjonalnego na lata 2021-2027 oraz instytucjonalizacją 

współdziałania powiatów i gmin wchodzących w skład Legnicko-Głogowskiego Obszaru 

Funkcjonalnego  projekt nr 221.2020 

2.8. zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa 

Dolnośląskiego - projekt nr 222.2020 

2.9. zmiany budżetu Gminy Chocianów na 2020 rok - projekt nr 224.2020 

2.10. wprowadzenia zmian do wieloletniej prognozy finansowej Gminy Chocianów- projekt nr 

225.2020 

3. Zamknięcie obrad. 
 
  



Strona 3 z 17 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Ślipko udzielił głosu Pani Patrycji Jugo – Sekretarz Miasta 
i Gminy Chocianów 
 
Sekretarz Miasta i Gminy Chocianów Patrycja Jugo na podstawie § 43 pkt 2 Statutu Gminy 
Chocianów wniosła o zmianę porządku obrad w części uchwałodawczej poprzez dodanie projektów 
następujących uchwał w sprawie: 

2.9. wzniesienia pomnika w hołdzie Strażakom Państwowej i Ochotniczych Straży Pożarnych – 

projekt nr 223.2020 

2.10. powołania Lokalnego Ośrodka Wiedzy i Edukacji w Gminie Chocianów- projekt nr 229.2020 

2.11. zmiany budżetu Gminy Chocianów na 2020 rok - projekt nr 224.2020 

2.12. wprowadzenia zmian do wieloletniej prognozy finansowej Gminy Chocianów- projekt nr 

225.2020 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Ślipko zgłosił następujące zmiany do porządku obrad 
poprzez dodanie następujących projektów uchwał w sprawie: 

2.13. załatwienia skargi na Burmistrza Miasta i Gminy Chocianów - projekt nr 226.2020 

2.14. pozostawienia petycji bez rozpoznania- projekt nr 227.2020, 

2.15. zmieniającą uchwałę w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Oświaty, Spraw 

Społecznych i Promocji Rady Miejskiej w Chocianowie na 2020 rok - projekt nr 228.2020. 

 
a następnie poprosił Pełnomocnika Burmistrza o akceptację zaproponowanych przez niego zmian.  
 
Sekretarz Miasta i Gminy Chocianów Patrycja Jugo  wyraziła zgodę na zmianę porządku obrad w 
proponowanym przez Przewodniczącego zakresie.  
 
Radny Piotr Piech stwierdził, że do 8 punktów merytorycznych w porządku obrad, dodano 7 
nowych, co stanowi zwiększenie projektów o prawie 100%, kiedy i jak radni mają szansę zapoznać się 
z treścią tych projektów. Stwierdził, że to są ważne uchwały, gdyż dotyczą zmian w budżecie i WPF.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Ślipko odpowiedział, że zostanie ogłoszona przerwa  15-30 
– minutowa aby radni mogli się zapoznać z nowymi projektami.  
 
Radny Norbert Piotrowski zabrał głos w podobnym temacie jak Radny Piech, wskazał, że materiały 
Radni otrzymali 3 dni temu, a zmiany budżetowe dopiero w dniu dzisiejszym wchodzą do porządku 
obrad. Poprosił również, aby wszyscy radni włączyli wizje.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Ślipko poparł prośbę Radnego Piotrowskiego o włączenie 
wizji, gdyż posiedzenie jest jawne.  
 
Sekretarz Miasta i Gminy Chocianów Patrycja Jugo poinformowała Radnych, że gdyby projekty 
były gotowe w dniu, w którym materiały były przekazywane radnym, to również zostały by załączone. 
Projekty uchwał były tworzone do ostatniej chwili. M.in. wczoraj Pan Jacek Nowicki zwrócił się z 
prośbą o wprowadzenie do porządku obrad projektu dot. Lokalnego Ośrodka Wiedzy i Edukacji w 
Gminie Chocianów. Tak samo prace związane z ustaleniem lokalizacji pomnika w hołdzie Strażakom 
trwały do wczoraj. Również dokumenty dotyczące zmian w budżecie i WPF na dzień przekazania 
materiałów Radnym nie były gotowe.  
Radny Piotr Piech chciał uzyskać informację, dlaczego w związku z tym nie zwołano sesji w trybie 
zwyczajnym, tylko w trybie nadzwyczajnym oraz czy, skoro prace trwały do wczoraj, to czy projekty 
są przygotowane właściwie i nie zawierają błędów. Uważa, że takie wrzutki to niepoważne 
traktowanie radnych. Również czas 30 minut na zapoznanie się z proponowanymi zmianami jest 
niepoważny.  
 
Sekretarz Miasta i Gminy Chocianów Patrycja Jugo poinformowała, że odkąd objęła stanowisko 
Sekretarza, to projekty uchwał są konsultowane  z nadzorem prawnym i nie zawierają błędów.  
 
Radny Piotr Piech przypomniał, że Rada procedowała uchwalenie spółki Stal Chocianów, która była 
procedowana 2 razy na tej samej sesji i Wojewoda uznał, że taka procedura nie powinna mieć miejsca, 
gdyż było niezgodne ze Statutem Gminy Chocianów.  
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Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Ślipko przeszedł do głosowania do blokowego głosowania 
zmian wniesionych do porządku obrad.  
 
Rada Miejska w głosowaniu: 
za – 11  
przeciw – 0  
wstrzymało się – 3  
przyjęła wprowadzenie zmiany do porządku obrad. Głosowanie imienne Nr 1.1. stanowi załącznik 
do Protokołu. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Ślipko przedstawił porządek obrad po zmianie:  
 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie kworum. 

2. Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał lub zajęcie stanowiska w sprawach: 

2.1  Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Chocianowie – projekt nr 215.2020 

2.2  upoważnienia Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Chocianowie do prowadzenia 

postępowań oraz wydawania decyzji administracyjnych w sprawach dotyczących pomocy 

materialnej dla uczniów o charakterze socjalnym - projekt nr 216.2020 

2.3  zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w mieszkaniu chronionym - projekt nr 217.2020 

2.4  przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, klubami dziecięcymi oraz dziennymi opiekunami- projekt 

nr 218.2020 

2.5  nadania nazwy ulicy położonej w mieście Chocianów - projekt nr 219.2020 

2.6  przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

miasta Chocianów - projekt nr 220.2020 

2.7  przystąpienia do prac nad Strategią Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych Legnicko-

Głogowskiego Obszaru Funkcjonalnego na lata 2021-2027 oraz instytucjonalizacją 

współdziałania powiatów i gmin wchodzących w skład Legnicko-Głogowskiego Obszaru 

Funkcjonalnego  projekt nr 221.2020 

2.8  zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa Dolnośląskiego 

- projekt nr 222.2020 

2.9  wzniesienia pomnika w hołdzie Strażakom Państwowej i Ochotniczych Straży Pożarnych – 

projekt nr 223.2020 

2.10 powołania Lokalnego Ośrodka Wiedzy i Edukacji w Gminie Chocianów- projekt nr 229.2020 

2.11 zmiany budżetu Gminy Chocianów na 2020 rok - projekt nr 224.2020 

2.12 wprowadzenia zmian do wieloletniej prognozy finansowej Gminy Chocianów- projekt nr 

225.2020 

2.13 załatwienia skargi na Burmistrza Miasta i Gminy Chocianów - projekt nr 226.2020 

2.14 pozostawienia petycji bez rozpoznania- projekt nr 227.2020 

2.15 zmieniającą uchwałę w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Oświaty, Spraw 

Społecznych i Promocji Rady Miejskiej w Chocianowie na 2020 rok - projekt nr 228.2020. 

3. Zamknięcie obrad. 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Ślipko zarządził przegłosowanie porządku obrad.  
 
Rada Miejska w głosowaniu: 
za – 10  
przeciw – 0  
wstrzymało się – 3  
przyjęła porządek obrad. Głosowanie imienne Nr 1.2. stanowi załącznik do Protokołu. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Ślipko zamknął pkt 1 porządku obrad i przystąpił  
do realizacji kolejnego punktu.  
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Punkt.2.  
Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał lub zajęcie stanowiska. 
 
Punkt 2.1.  
Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały w sprawie Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Chocianowie– projekt nr 215.2020 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Ślipko poprosił o przedstawienie projektu uchwały  
wraz z uzasadnieniem przez Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Chocianowie Panią Honoratę 
Szulc.   
Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej Honorata Szulc przedstawiła projekt uchwały, 
uzasadnienie wraz z analizą zmian w porównaniu do ostatnio podjętej uchwały. 
Radny Piotr Piech zapytał dlaczego wprowadzamy nowy statut, a nie zmianę do statutu, skoro 
zmiany dotyczą 3 punktów. Wspomniał, że nowy statut został uchwalony w 2019 roku i w jego 
uzasadnieniu była mowa, że od 2007 roku było wiele zmian do statutu i należało by go ujednolicić. 
Jeśli będą się zmieniać przepisy, to będziemy zmieniać cały statut, mimo tego że wystarczyłoby tylko 
zmienić te zapisy.  
Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej Honorata Szulc zarówno statut jak i zmiany do statutu 
były wysłane do nadzoru i zostały zaakceptowane w tej formie.  
 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie projektu uchwały Nr 215.2020 
 
Rada Miejska w głosowaniu: 
za - 14 
przeciw - 0 
wstrzymało się – 0 
przyjęła do realizacji uchwałę w sprawie Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Chocianowie. 
Głosowanie imienne Nr 2.1. stanowi załącznik do Protokołu.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Ślipko zamknął pkt 2.1. porządku obrad i przystąpił  
do realizacji kolejnego punktu.  
 
Punkt 2.2.  

Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Kierownika Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Chocianowie do prowadzenia postępowań oraz wydawania decyzji 

administracyjnych w sprawach dotyczących pomocy materialnej dla uczniów o charakterze 

socjalnym- – projekt nr 216.2020 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Ślipko poprosił o przedstawienie projektu uchwały  
wraz z uzasadnieniem przez Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Chocianowie Panią Honoratę 
Szulc.   
Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej Honorata Szulc przedstawiła projekt uchwały  
wraz z uzasadnieniem.  
Radny Piotr Piech zauważył, że w odniesieniu do wcześniej uchwalonej uchwały zmienia się tylko 
podstawa prawna i chciał uzyskać odpowiedź, czy za każdą zmianą ustawy będą zmieniane 
upoważnienie i statut. Czy można zrezygnować z podawania dziennika ustaw i powołać się tylko na 
ustawę.   
Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej Honorata Szulc zmiana ustawy o systemie oświaty nie ma 
żadnego wpływu na zmianę formy upoważnienia. Do chwili obecnej kierownik był upoważniony do 
wydawania decyzji stypendium szkolnego, a nie do zasiłku szkolnego. Oba świadczenia wynikają z tej 
samej ustawy. Zarówno stypendia szkolne jak i zasiłki powinien realizować jeden podmiot, czyli 
Ośrodek Pomocy Społecznej i dlatego potrzebne jest stosowne upoważnienie dla kierownika.   
Radny Piotr Piech stwierdził, że przy omawianiu wcześniejszego projektu nie została mu udzielona 
precyzyjna odpowiedź. Chciałby zrezygnować z podania dziennika ustaw w uchwale, bo wtedy nie 
trzeba by było zmieniać za każdym razem uchwały. Zapytał o opinię rady prawnego w zakresie nie 
podawania dziennika ustaw w uchwale.  
Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej Honorata Szulc zaznaczyła, że uchwała była w nadzorze 
prawnym i nie wniesiono żadnych uwag, w związku z tym nie ma postaw do zmiany tych projektów 
uchwał.  
 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie projektu uchwały. 
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Rada Miejska w głosowaniu: 
za - 14 
przeciw - 0 
wstrzymało się – 0 
 
przyjęła do realizacji uchwałę w sprawie upoważnienia Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Chocianowie do prowadzenia postępowań oraz wydawania decyzji administracyjnych 
w sprawach dotyczących pomocy materialnej dla uczniów o charakterze socjalnym. Głosowanie 
imienne Nr 2.2. stanowi załącznik do Protokołu. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Ślipko zamknął pkt 2.2. porządku obrad i przystąpił  
do realizacji kolejnego punktu. 
 
Punkt 2.3. 
Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały w sprawie zasad ponoszenia odpłatności za pobyt  
w mieszkaniu chronionym- projekt nr 217.2020                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                     
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Ślipko poprosił o przedstawienie projektu uchwały  
wraz z uzasadnieniem przez Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Chocianowie Panią Honoratę 
Szulc.   
Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej Honorata Szulc przedstawiła projekt uchwały  
wraz z uzasadnieniem.  
Radny Piotr Piech jaka będzie konkretnie dopłata w procentach, gdy osoba ma dochody  
w wysokości 190% w stosunku do ustawowego kryterium dochodowego? Stawka 13 zł została 
wyliczona na podstawie szacunkowych danych uzyskanych od  z MZGKiM w Chocianowie- jakie to 
są dane?  
Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej Honorata Szulc odpowiedziała, że w mieszkaniu 
chronionym zapewnia się pomoc bytową, która polega na pokryciu ze strony instytucji czynszu który 
został określony na kwotę 39,56 zł, wody zimnej, która szacunkowo została wskazana w ilości 2m3/1 
mieszkańca w kwocie 26,30 zł, energii elektrycznej, której zużycie wynika z porównania w 
mieszkaniach o podobnym zakresie, odpadów i opału. Mieszkanie chronione opalane jest drewnem o 
oraz węglem. Jeśli chodzi o odpłatność, to w tabeli są wskazane dane. Bierze się również pod uwagę 
sytuację danej osoby na rynku pracy. Każda osoba będzie rozpatrywana indywidualnie.  
Radny Paweł Kisiel zapytał jak będą się kształtowały koszty, jeśli w tym mieszkaniu chronionym 
będzie mieszkała kilkuosobowa rodzina, a nie jedna osoba.  
Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej Honorata Szulc wyjaśniła, że to wydzielone mieszkanie 
może zamieszkiwać jedna osoba, ponieważ rozporządzenie o mieszkaniach chronionych określa, że na 
1 osobę zamieszkującą w mieszkaniu chronionym nie może przypadać mniej niż 12 m2 powierzchni, a 
wydzielone mieszkanie ma powierzchnię 19,78 m2. 
Radny Paweł Kisiel wskazał, że  mieszkanie chronione może służyć pogorzelcom i co w sytuacji jeśli 
pożar dotknie wieloosobowej rodziny, wówczas jedna osoba zostanie zakwaterowana w mieszkaniu, a 
gdzie reszta? 
Radny Henryk Osoliński zapytał, czy 1 mieszkanie jest wystarczające jak na potrzeby mieszkańców 
gminy. 
Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej Honorata Szulc na razie z zasobów mieszkaniowych 
zostało wydzielone 1 mieszkanie chronione. W tym mieszkaniu będziemy pracować z osobą w celuj 
jej usamodzielnienia. Mieszkanie chronione nie jest po to, aby zapewnić mieszkanie dla tej osoby. To 
nie ma nic wspólnego z zamieszkiwaniem. Odnośnie pogorzelców, czyli wypadku losowego, to jeśli te 
osoby nie będą miały najbliższej rodziny, która jest zobowiązana do pomocy, a nawet alimentacji, to 
wówczas Ośrodek  zapewni im stosowną pomoc. Mieszkanie chronione nie służy takim celom.  
 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie projektu uchwały. 
 
Rada Miejska w głosowaniu: 
za -  14 
przeciw - 0 
wstrzymało się – 0 
przyjęła do realizacji uchwałę w sprawie zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w mieszkaniu 
chronionym. Głosowanie imienne Nr 2.3. stanowi załącznik do Protokołu.  
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Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Ślipko zamknął pkt 2.3. porządku obrad i przystąpił  
do realizacji kolejnego punktu. 
 
Punkt 2.4. 
Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, 
klubami dziecięcymi oraz dziennymi opiekunami – projekt nr 218.2020  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Ślipko poprosił o przedstawienie projektu uchwały  
wraz z uzasadnieniem przez Sekretarz Miasta i Gminy Chocianów Patrycję Jugo.  
Sekretarz Miasta i Gminy Chocianów Patrycja Jugo przedstawiła projekt uchwały  
wraz z uzasadnieniem. Dodała, iż na terenie Gminy Chocianów funkcjonuje jeden zarejestrowany 
żłobek, nie ma natomiast klubów dziecięcych oraz osób pełniących funkcje opiekunów dziennych. 
Radny Piotr Piech zadał pytania:  
1. Czy wcześniej nie było potrzeby uchwalenia uchwały w sprawie nadzoru ?  
2. Czy mimo nie uchwalenia wcześniej planu, to czy odbyła się kontrola żłobka w tym roku ? Jeśli 

tak, to co wykazała ? 
3. Czy i kiedy jest planowana kontrola w 2020 r. 
Sekretarz Miasta i Gminy Chocianów Patrycja Jugo zgodnie ze stanem faktycznym żłobek 
„Sedruszkolandia” funkcjonuje od stycznia 2020 r., ale w niedługim czasie po otwarciu wybuchła 
pandemia i żłobek przestał funkcjonować. Byliśmy w ciągłym kontakcie z organizatorami, a przed 
uruchomieniem odbywały się regularne wizyty oraz bieżący nadzór przez pracowników 
merytorycznych Referatu Oświaty. Po uchwaleniu planu nadzoru pierwszą wizytę planujemy 
przeprowadzić w miesiącu listopadzie 2020 r.  
Radny Paweł Kisiel czy kontrole będą zapowiedziane, czy niezapowiedziane ? 
Sekretarz Miasta i Gminy Chocianów Patrycja Jugo zaznaczyła, że zgodnie z art. 56 ustawy o 
opiece nad dziećmi do lat 3, pracownicy Burmistrza są upoważnieni do wstępu na teren 
nieruchomości, obiektu, lokalu oraz żądania ustnych lub pisemnych wyjaśnień, okazania dokumentów 
lub innych nośników informacji, a nawet dostępu do dokumentacji pracowniczej osób zatrudnionych 
w nadzorowanych żłobkach. Nie ma obowiązku uprzedzania o kontroli, natomiast w związku z tym, 
że obecnie panują bardzo duże obostrzenia w związku z COVID-19 uważam, że będziemy musieli 
uprzedzić ze względu na zapewnienie odpowiednich warunków sanitarnych.  
 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie projektu uchwały. 
 
Rada Miejska w głosowaniu: 
za - 13 
przeciw - 0 
wstrzymało się - 0 
przyjęła do realizacji uchwałę w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, klubami 
dziecięcymi oraz dziennymi opiekunami. Głosowanie imienne Nr 2.4. stanowi załącznik  
do Protokołu. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Ślipko zamknął pkt 2.4. porządku obrad i przystąpił  
do realizacji kolejnego punktu. 
 
Punkt 2.5. 
Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy położonej w mieście 
Chocianów – projekt nr 219.2020. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Ślipko poprosił o przedstawienie projektu uchwały  
wraz z uzasadnieniem przez Sekretarz Miasta i Gminy Chocianów Patrycję Jugo.  
Sekretarz Miasta i Gminy Chocianów Patrycja Jugo przedstawiła projekt uchwały  
wraz z uzasadnieniem. Nieruchomość wskazana w uchwale jest w całości własnością Gminy. 
Radny Piotr Piech zauważył, że w uzasadnieniu jest mowa iż droga stanowi własność Gminy 
Chocianów w związku z tym czy w rzeczywistości istnieje droga wskazana w załączniku do uchwały 
oraz jak wygląda to miejsce, czy teren jest zalesiony, czy jest przygotowany pod inwestycje, budowy. 
Czy nazwa była z kimś konsultowana i kto jest autorem nazwy ulica Leśny Zakątek.  
Sekretarz Miasta i Gminy Chocianów Patrycja Jugo zauważyła, że to są analogiczne pytania jak 
przy nadawaniu nazwy parkowi miejskiemu. Takie uprawnienie ma organ wykonawczy i może 
przedłożyć uchwałę o takiej treści. Przypomniała, że radni również mają inicjatywę uchwałodawczą. 
Konsultacje nie były przeprowadzane, bo nie były wymagane. Niedawno została przeprowadzona 
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procedura związana ze sprzedażą działek przy tej ulicy. Wszystkie działki zostały sprzedane w 
pierwszym przetargu, a Gmina uzyskała dochody w wysokości 400 000 złotych netto. Na chwilę 
obecną jeszcze nie są tam prowadzone żadne prace budowlane. Nazwa Leśny Zakątek została 
wybrana, ponieważ są tam piękne lasy i ta nazwa to oddaje.  
 
Naczelnik Wydziału Inwestycji i Drogownictwa Ewa Kałuzińska odpowiedziała w zakresie stanu 
obecnego drogi. Podział, który został tam dokonany zakłada drogę wewnętrzną. Nie jest ona jeszcze 
scalona ale wydzielona, ponieważ ten proces trochę potrwa. Jest to teren Przemkowskiego Parku 
Krajobrazowego i ze względu na siedliska ptaków w obecnym czasie nie można wycinać drzew. Prace 
związane z wycinką drzew będzie można rozpocząć dopiero po 15 października 2020 r. W obecnej 
chwili jest tam las. Została wydana decyzja pozytywna przez WOŚ co umożliwi przystąpienie do 
dalszej sprzedaży działek. 
 
Radny Janusz Zielony zapytał jakie są terminy na podłączenie kanalizacji i przyłączy wodnych.  
W niektórych miejscach w Chocianowie brak jest podłączeń do kanalizacji. Czy tutaj będą szamba, 
oczyszczalnie przydomowe.  
 
Naczelnik Wydziału Inwestycji i Drogownictwa Ewa Kałuzińska zaznaczyła, że była podana 
informacja, iż są to działki nieuzbrojone, dlatego tez były tak niskie ceny. Niecałe 100 metrów od tego 
terenu znajdują się wszystkie przyłącza. Wszystko zależy od inicjatywy przyszłych mieszkańców. 
Przedsiębiorstwo Wodociągowo- Kanalizacyjne jest przygotowane na realizacje wniosków i 
inicjatywę mieszkańców. 
 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie projektu uchwały. 
 
Rada Miejska w głosowaniu: 
za - 13 
przeciw - 0 
wstrzymało się - 1 
przyjęła do realizacji uchwałę w sprawie nadania nazwy ulicy położonej w mieście Chocianów. 
Głosowanie imienne Nr 2.5. stanowi załącznik do Protokołu.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Ślipko zamknął pkt 2.5. porządku obrad i przystąpił  
do realizacji kolejnego punktu. 
 
Punkt 2.6. 
Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Chocianów – projekt nr 220.2020 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Ślipko poprosił o przedstawienie projektu uchwały  
wraz z uzasadnieniem przez Sekretarz Miasta i Gminy Chocianów Patrycję Jugo.  
Sekretarz Miasta i Gminy Chocianów Patrycja Jugo przedstawiła projekt uchwały  
wraz z uzasadnieniem.  
Radny Piotr Piech czy Pani Sekretarz mogłaby doprecyzować lokalizację działek, które będą 
zmieniane. Czy wśród tych działek przy wyjeździe na Polkowice są też działki, które były 
przeznaczone pod zastaw w związku z programem rekultywacji składowiska odpadów ? Czy o zmianę 
w planie zwróciła się jakaś konkretna firma, jeśli tak, to jaka ? Czy wiemy jakie firmy i z jakiej branży 
są zainteresowane działkami, które mają zostać zmienione w planie na tereny produkcyjne oraz 
składów i magazynów ? Kto jest inicjatorem zmian w tych 3 lokalizacjach ?  
Sekretarz Miasta i Gminy Chocianów Patrycja Jugo powiedziała, że jedna z pięciu działek przy 
wyjeździe na Polkowice stanowi formę zabezpieczenia kredytu, o którym Radny Piech wspomniał. 
Następnie powtórzyła część wyjaśnień dotyczących poszczególnych zmian, których udzieliła przy 
omawianiu projektu uchwały.  
Naczelnik Wydziału Inwestycji i Drogownictwa Ewa Kałuzińska opowiedziała o planowanych 
zmianach na działkach w okolicy firmy Smulders. W 2018 r. Rada Miejska podjęła uchwałę w 
sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego, na mocy której zrezygnowano 
z rezerwy pod drogę wojewódzką. Zmiany pozwoliły mieszkańcom na budowę domów 
jednorodzinnych w tym obszarze. Zmieniono plan na wniosek firmy Smulders dotyczący rozbudowy 
tego obiektu, w części tej rezerwy. Jednak nie zmieniono studium. Firma Smulders oraz dwa inne 
podmioty wystąpiły z wnioskami. Na stronie internetowej chocianow.pl jest zakładka GIAP, gdzie 
można sprawdzić gdzie jest własność prywatna, a gdzie własność gminna.  
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Radny Piotr Piech zapytał czy przekształcane działki są w 100% własnością gminy, czy podmiotów 
prywatnych ? Poprosił o taką informacje w odniesieniu do poszczególnych załączników. 
Naczelnik Wydziału Inwestycji i Drogownictwa Ewa Kałuzińska opowiedziała, że w okolicy firmy 
Smulders są to podmioty prywatne. Działki w załączniku nr 1 i 2 stanowią własność gminy.  
Natomiast w załączniku nr 3 to działki prywatne. Inicjatywa Burmistrza dotyczy terenów, które 
stanowią własność Gminy natomiast konsekwencją uchwały z 2012  zobrazowane w załączniku nr 3 
stanowią własność prywatną. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Ślipko zwrócił uwagę, że w załączniku nr 3 część działek 
jest prywatna, a  część gminy.  
Naczelnik Wydziału Inwestycji i Drogownictwa Ewa Kałuzińska opowiedziała, że to są działki 
prywatne, ale może w minimalnej części dotyczą gminy.  
Radny Piotr Piech zauważył, że dobrze by było gdyby nad takimi projektami uchwał pracowały 
komisje.  
Naczelnik Wydziału Inwestycji i Drogownictwa Ewa Kałuzińska stwierdziła, że ta uchwała  
z 2018 r. zaskoczyła pracowników Urzędu i teraz trzeba ujednolicić plan i studium.  
Radny Piotr Piech poprosił o doprecyzowanie jakie dwa inne podmioty składały wnioski.  
Naczelnik Wydziału Inwestycji i Drogownictwa Ewa Kałuzińska przystąpiliśmy w zeszłym roku 
do unijnego projektu „Obsługa Inwestora Zewnętrznego”. Na dzień dzisiejszy nie ma żadnych firm, 
które były by zainteresowane inwestowaniem na terenie Gminy Chocianów co jest niewątpliwie 
przykrą informacją. Chocianów w ogóle nie jest postrzegany jako miejsce dobre dla przedsiębiorcy. 
Brak komunikacji, sprzeczne informacje czy obawa przed otrzymaniem informacji publicznej bądź 
nasłane kontrole. Gmina Chocianów jest usytuowana daleko od autostrady ale mamy chociaż dwie 
drogi wojewódzkie na których opieramy całe działanie. Położenie działki z dala od siedlisk ludzkich, 
blisko do Polkowic do autostrady S8 staje się idealnym miejscem w celu zachęcenia potencjalnego 
inwestora. Pierwotnie staraliśmy się zachęcić lokalnych przedsiębiorców do przeniesienia ale nie są 
zainteresowani więc należy uatrakcyjnić teren poprzez uzbrojenie terenu, utwardzeniu drogi. Nie 
można wchodzić do projektów inwestycyjnych nie mając zgodności z prawem, ponieważ każdy zdaje 
sobie sprawę z czasochłonności takich spraw. Stąd takie wyprzedzające działania, najmniej kosztowne 
a być może dające szanse na to aby pozyskać tych przedsiębiorców.  
Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Ślipko zaznaczył, że okolice Chocianowa to najładniejsze 
tereny na Dolnym Śląsku.  
Radny Piotr Piech przychylił się do opinii Przewodniczącego i wspomniał o borach dolnośląskich. 
Jedna z działek w kierunku Polkowic jest zajęta jako zabezpieczenie pod kredyt, czy będzie można 
tam cos robić ? Jakie będę podjęte kroki, żeby poprawić wizerunek Chocianowa, żeby nie było tego 
chaosu, który na chwilę obecną jest w mediach.  
Radny Henryk Osoliński stwierdził, że za wcześnie jest mówić o potencjalnych firmach. Złożył 
wniosek formalny o zakończenie dyskusji.  
Naczelnik Wydziału Inwestycji i Drogownictwa Ewa Kałuzińska oświadczyła, że zajęcie działki 
nie ma wpływu na proces inwestycyjny. W przypadku pojawienia się inwestora, zabezpieczenie 
będzie można przenieść na inną działkę.  
Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Ślipko zarządził głosowanie w sprawie formalnego 
wniosku o zamknięcie dyskusji Radnego Henryka Osolińskiego.  
 
Rada Miejska w głosowaniu: 
za - 13 
przeciw - 0 
wstrzymało się - 1 
przyjęła wniosek Radnego Henryka Osolińskiego o zamknięcie dyskusji. Głosowanie imienne Nr 
2.6.1 stanowi załącznik do Protokołu.  
 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie projektu uchwały. 
 
Rada Miejska w głosowaniu: 
za - 13  
przeciw - 0 
wstrzymało się - 1 
przyjęła do realizacji uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego miasta Chocianów. Głosowanie imienne Nr 2.6.2. 
stanowi załącznik do Protokołu. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Ślipko zamknął pkt 2.6. porządku obrad i przystąpił  
do realizacji kolejnego punktu. 
 
Punkt 2.7. 
Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do prac nad Strategią 
Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych Legnicko-Głogowskiego Obszaru Funkcjonalnego na 
lata 2021-2027 oraz instytucjonalizacją współdziałania powiatów i gmin wchodzących w skład 
Legnicko-Głogowskiego Obszaru Funkcjonalnego- projekt nr 221.2020 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Ślipko poprosił o przedstawienie projektu uchwały  
wraz z uzasadnieniem przez Sekretarz Miasta i Gminy Chocianów Patrycję Jugo.  
Sekretarz Miasta i Gminy Chocianów Patrycja Jugo przedstawiła projekt uchwały  
wraz z uzasadnieniem.  Projekt Porozumienia zawiera m.in.: regulacje związane z przedmiotem i 
celem czyli określenie warunków i zasad partycypacji w kosztach opracowania strategii. Obecnie takie 
strategii funkcjonują w całej Polsce a okres programowania kończy się w bieżącym roku. Na chwilę 
obecną trwają prace robocze w tym zakresie. 
Radny Piotr Piech stwierdził, że chce doprecyzować swoje stanowisko w zakresie wniosku Radnego 
Henryka Osolińskiego o zamknięcie dyskusji, gdyż był przeciwny. Chciał również powtórzyć swoje 
pytanie ze wcześniejszej dyskusji, ale ostatecznie zrezygnował. Zadał pytania w następującym 
zakresie: 
1. Jakie gminy nie podpisały intencji współpracy i czy znany jest tego powód ? 
2. Czy Gmina Chocianów podpisała intencję i kiedy to nastąpiło? Kiedy zamierza ? 
3. Ile będzie kosztowało Gminę Chocianów opracowanie tej strategii ? 
Radny Piotr Wandycz złożył formalny wniosek o zamknięcie dyskusji po udzieleniu odpowiedzi  
na pytania Radnego Piotra Piecha.  
Sekretarz Miasta i Gminy Chocianów Patrycja Jugo poinformowała, że porozumienie w sprawie 
współpracy zostanie dopiero podpisane. Porozumienie będzie obejmowało 29 gmin oraz 5 powiatów, 
w tym Gmina Chocianów. W porozumieniu upoważnimy Gminę Legnica do przeprowadzenia 
postępowania przetargowego w celu wyłonienia podmiotu. Specyfikacja istotnych warunków 
zamówienia będzie określała szczegóły dotyczące terminu wykonania tej dokumentacji.  
Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Ślipko zarządził głosowanie w sprawie formalnego 
wniosku o zamknięcie dyskusji Radnego Piotra Wandycz.  
 
Rada Miejska w głosowaniu: 
za - 14 
przeciw - 0 
wstrzymało się - 0 
przyjęła wniosek Radnego Piotra Wandycz o zamknięcie dyskusji. Głosowanie imienne Nr 2.7.1. 
stanowi załącznik do Protokołu 
 
 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie projektu uchwały. 
 
Rada Miejska w głosowaniu: 
za - 14 
przeciw - 0 
wstrzymało się - 0 
przyjęła do realizacji uchwałę w sprawie przystąpienia do prac nad Strategią Zintegrowanych 
Inwestycji Terytorialnych Legnicko-Głogowskiego Obszaru Funkcjonalnego na lata 2021-2027 
oraz instytucjonalizacją współdziałania powiatów i gmin wchodzących w skład Legnicko-
Głogowskiego Obszaru Funkcjonalnego. Głosowanie imienne Nr 2.7.2. stanowi załącznik  
do Protokołu.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Ślipko zamknął pkt 2.7. porządku obrad i przystąpił  
do realizacji kolejnego punktu. 
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Punkt 2.8. 
Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy 
rzeczowej dla Województwa Dolnośląskiego- projekt nr 222.2020 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Ślipko poprosił o przedstawienie projektu uchwały  
wraz z uzasadnieniem przez Naczelnika Wydziału Inwestycji i Drogownictwa Ewę Kałuzińską.  
Naczelnik Wydziału Inwestycji i Drogownictwa Ewa Kałuzińska przedstawiła projekt uchwały  
wraz z uzasadnieniem.  
Radny Piotr Piech zapytał, czy zadanie wybudowanie chodnika w Parchowie zostanie zrealizowane 
w 2021 roku, zakładając że koszt to 2,5 – 3 mln złotych i czy znajdą się środki na sfinansowanie tego 
w 2021 roku. Czy dokumentacja projektowa, której koszt wynosi 83 201 zł i będzie ponoszony w 50% 
przez Gminę, a w 50% przez Województwo Dolnośląskie została już opracowana, czy zostanie 
opracowana do końca 2020 r.? 
Radny Paweł Bujak zauważył, że brakuje dziś Radnej Anny Pichały, która powinna reprezentować 
mieszkańców wsi Parchów. Podkreślił, że jest to bardzo ważna inwestycja dla każdego radnego, 
ponieważ ma zapewnić bezpieczeństwo dla dzieci. Złożył wniosek o zamknięcie dyskusji. 
Naczelnik Wydziału Inwestycji i Drogownictwa Ewa Kałuzińska odpowiedziała, że aby projekt był 
realizowany musi być wyrażona chęć ze strony Wojewody Dolnośląskiego. Obecnie jest 
przygotowywana pełna dokumentacja, projekt budowlany i projekt wykonawczy. Zmieniła się 
sytuacja, gdyż zakładaliśmy na początku 500 000 – 600 000 zł. i taką kwotę moglibyśmy wydzielić z 
budżetu, natomiast teraz trzeba wziąć pod uwagę stanowisko DSDiK. Nie potrafię stwierdzić, czy uda 
się to zadanie zrealizować do końca 2021 r. Z naszej strony zrobiliśmy wszystko co mogliśmy,  nawet 
przygotowanie dokumentacji projektowej.   
Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Ślipko zarządził głosowanie w sprawie formalnego 
wniosku o zamknięcie dyskusji Radnego Pawła Bujaka.  
 
Rada Miejska w głosowaniu: 
za - 13 
przeciw - 1 
wstrzymało się - 0 
przyjęła wniosek Radnego Pawła Bujaka o zamknięcie dyskusji. Głosowanie imienne Nr 2.8.1. 
stanowi załącznik do Protokołu.  
 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie projektu uchwały. 
 
Rada Miejska w głosowaniu: 
za - 13 
przeciw - 0 
wstrzymało się - 1 
przyjęła do realizacji uchwałę zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej  
dla Województwa Dolnośląskiego. Głosowanie imienne Nr 2.8.2. stanowi załącznik do Protokołu.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Ślipko zamknął pkt 2.8. porządku obrad i o godzinie 11:00 
zarządził 25 minutową przerwę.  
 
Obrady zostały wznowione o godzinie 11:25.  
 
W przerwie obrady opuścił Radny Norbert Piotrowski i Radny Janusz Zielony.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Ślipko sprawdził ponownie obecność oraz połączenie, 
a następnie przystąpił do realizacji punktu 2.9. W obradach brało udział 12 radnych. 
 
Punkt 2.9. 
Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały w sprawie wzniesienia pomnika w hołdzie Strażakom 
Państwowej i Ochotniczych Straży Pożarnych- projekt nr 223.2020 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Ślipko poprosił o przedstawienie projektu uchwały wraz z 
uzasadnieniem przez Sekretarz Miasta i Gminy Chocianów Patrycję Jugo. Odczytała składy liczbowe 
poszczególnych Ochotniczych Straży Pożarnych w Gminie Chocianów oraz ilość interwencji. 
Sekretarz Miasta i Gminy Chocianów Patrycja Jugo przedstawiła projekt uchwały wraz z 
uzasadnieniem.  
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Radny Paweł Bujak pochwalił inicjatywę pomnika, w tym zasponsorowanie przez Radnego Piotra 
Wandycz i Radnego Artura Wandycz kamienia na którym zostanie umieszczona tablica.  
Radny Piotr Piech chciał uzyskać informacje jaki jest koszt pomnika oraz kiedy będzie otwarcie 
pomnika. Przypomniał, że przy pomniku dla braci górniczej zgłaszał pomysł na pomnik dla hutników, 
ponieważ CHOFUM jest największym zakładem w Chocianowie z wieloletnią tradycją.   
Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Ślipko odpowiedział, że CHOFUM ma tradycje od 1854 
roku, jednak obecnie jest w momencie restrukturyzacji i należy skupić się na wyjściu z tej sytuacji, 
żeby utrzymać firmę.  
Sekretarz Miasta i Gminy Chocianów Patrycja Jugo szacowany całkowity koszt wykonania tego 
pomnika to jest 13 300 zł., na dzień dzisiejszy nie można wskazać konkretnej daty odsłonięcia 
pomnika, jednak planowane jest do końca bieżącego roku.  
 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie projektu uchwały. 
 
Rada Miejska w głosowaniu: 
za - 12  
przeciw - 0 
wstrzymało się - 0 
przyjęła do realizacji uchwałę w sprawie wzniesienia pomnika w hołdzie Strażakom Państwowej 
i Ochotniczych Straży Pożarnych. Głosowanie imienne Nr 2.9. stanowi załącznik do Protokołu. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Ślipko zamknął pkt 2.9. porządku obrad i przystąpił  
do realizacji kolejnego punktu. 
 
Punkt 2.10. 
Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały w sprawie powołania Lokalnego Ośrodka Wiedzy  
i Edukacji w Gminie Chocianów- projekt nr 229.2020 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Ślipko poprosił o przedstawienie projektu uchwały  
wraz z uzasadnieniem przez Sekretarz Miasta i Gminy Chocianów Patrycję Jugo.  
Sekretarz Miasta i Gminy Chocianów Patrycja Jugo przedstawiła projekt uchwały  
wraz z uzasadnieniem. Pokrótce omówiła specyfikę projektu, który został zapoczątkowany w 
okolicach stycznia b.r. z inicjatywy Dyrektora szkoły Jacka Nowickiego. Wniosek o złożenie grantu 
ma na celu aktywizację edukacyjną osób dorosłych mieszkańców Gminy Chocianów w ramach 
działania zostaną przeprowadzone akademie, szkolenia, warsztaty, wykłady w różnej materii zgodnej 
z programem. Wniosek uzyskał pozytywne rozpatrzenie co w konsekwencji doprowadziło do 
podpisania umowy przez Gminę. 
Radny Piotr Piech zapytał jaką kwotę grantu dostaliśmy, czy tylko Szklary Dolne ubiegały się o ten 
grant, czy też inne mogły się ubiegać, a jeśli się nie ubiegały to dlaczego? Kim jest grantodawca ? 
Sekretarz Miasta i Gminy Chocianów Patrycja Jugo udzieliła odpowiedzi, że w ramach tego 
zadania tylko jedna szkoła mogła złożyć wniosek. Kwota to 250 000 złotych. Grantodawcą jest 
Ogólnopolski Operator Oświaty z Poznania.  
Radny Paweł Baran poinformował, że głównym pomysłodawcą był Dyrektor Szkoły Podstawowej w 
Szklarach Dolnych i Rada Rodziców. Jednocześnie zapytał, czy wszystkie te planowane 
przedsięwzięcia będą się odbywały w Szklarach Dolnych czy też w całej Gminie ? .  
Dyrektor Szkoły Podstawowej w Szklarach Dolnych Jacek Nowicki grantodawcą jest Ministerstwo 
Edukacji Narodowej i jego operatorzy wyszli z założenia, że gminę może reprezentować tylko jedna 
szkoła. Jest to inicjatywa, która mieściła się w moim programie, kiedy to starałem się o stanowisko 
dyrektora. Jest to unikalna szansa, aby w szkołach funkcjonowała nie tylko edukacja dla dzieci i 
młodzieży, ale także nowa jakość dotycząca edukacji osób dorosłych. Powtórzył, że tylko jedna szkoła 
mogła złożyć wniosek. Po uzyskaniu zgody Burmistrza, złożyliśmy wniosek i nasza szkoła jako 1 z 20 
w Polsce uzyskała taki grant, który będzie realizowany na terenie całej Gminy. Mniej więcej 1/3 z 
grantu jest przeznaczona na modernizację i zakupy na terenie Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II 
w Szklarach Dolnych, a 2/3 na realizację działań edukacyjnych na terenie całej Gminy. Ta realizacja 
to ok. 600 godzin zajęć w ciągu roku szkolnego. Jednym z partnerów, za zgodą Burmistrza, jest 
uczelnia Jana Wyżykowskiego. Został powołany 2-osobowy zespół, który opracowuje i 
doprecyzowuje przedsięwzięcia podane wcześniej przez Panią Sekretarz. Zaapelował do mieszkańców 
Gminy o zgłaszanie pomysłów poprzez stronę, do której link jest na stronach wszystkich wiejskich 
szkół w Gminie, a także na portalu chocianow.pl. Dziś rano było już 100 ankiet. Jest zainteresowanie 
różnymi formami zajęć. Jeśli w dniu dzisiejszym Rada Miejska powoła Lokalny Ośrodek Wiedzy i 
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Edukacji w Chocianowie, to planowane jest już w dniu 9 października 2020 r w Regionalnym 
Centrum Kultury w Chocianowie rozpoczęcie zajęć w tzw. Akademii Seniora XXI wieku. Jako 
rozpoczęcie jest planowany wykład Doktora Jana Wolczaka – Dziekana Wydziału Nauk Społecznych 
Uczelni Jana Wyżykowskiego o godzinie 12:00. Również w październiku będę podejmowane 
działania, które będę prowadzone we wszystkich wiejskich szkołach podstawowych w Gminie, a w 
mieście w Regionalnym Centrum Kultury. Mamy nadzieję, że środki z tego grantu pozwolą podnieść 
kompetencje, czy to w zakresie metod wychowawczych, czy też uczestniczenie w tzw. uniwersytecie 
trzeciego wieku. Wiadomo, że Gmina Chocianów nie jest gminą zamożną i Burmistrz postawił przed 
Dyrektorem zadanie, aby ze środków zewnętrznych uruchomić działania, które będą skutkowały 
utworzeniem uniwersytetu trzeciego wieku. Dyrektor wyjaśnił, że w ramach środków przeznaczonych 
na modernizację szkoły już w październiku zostanie wyposażona nowa pracownia komputerowa oraz 
pracownia językowa. Ponadto te środki zostaną, zgodnie z wolą lokalnej społeczności przeznaczone 
na rewitalizację biblioteki – przeniesienie zbiorów do pomieszczenia dostępnego dla osób starszych i 
niepełnosprawnych, ponieważ obecnie biblioteka miesi się  na strychu w starej części szkoły. Zachęcił 
Radnych do głosowania za utworzeniem Lokalnego Ośrodka Wiedzy i Edukacji, a wszystkich 
mieszkańców do uczestnictwa w tym projekcie.         .  
Radny Piotr Piech podziękował Dyrektorowi za wyczerpującą odpowiedź, pogratulował otrzymania 
grantu. Jednocześnie chciał uzyskać informacje jak Dyrektor dowiedział się o tym grancie i czy inne 
osoby ze Szklar Dolnych pomagały Dyrektorowi w pisaniu wniosku. Głównie dopytywał o wkład 
Sołtysa Pani Doroty Janusz i Radnego Pawła Barana. I jak ma się w kontekście planowanej likwidacji 
oddziałów 4-8 od 2021 roku.   
Dyrektor Szkoły Podstawowej w Szklarach Dolnych Jacek Nowicki odpowiedział, iż o tym 
grancie wiedział już od kilku lat, kiedy był jeszcze słuchaczem studiów z zakresu managing 
oświatowego w Gnieźnieńskiej Szkole Milenium. Obecnie jesteśmy beneficjentami drugiej transzy 
projektu, który od 2017 roku funkcjonuje. Z Panią Dorotą Janusz Sołtysem Wsi Szklary Dolne oraz 
Panem Pawłem Baranem Radnym Rady Miejskiej w Chocianowie wielokrotnie rozmawiał w tej 
sprawie. Jednak techniczne grant jest tylko i wyłącznie jego autorstwa. Reorganizacja sieci oświatowej 
jest bardzo trudną kwestią. Obecnie postępowanie toczy się na poziomie Ministra Edukacji 
Narodowej. Uważa, że w chwili obecnej planowana reorganizacja szkół, jest działaniem dzięki 
któremu szkoła w Szklarach zostanie uratowana jako funkcjonujący obiekt oświatowy. Zaznaczył, że 
miał pełną świadomość ile dzieci uczęszcza do szkoły i jaka jest przyszłość demograficzna i 
ekonomiczna. 
 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie projektu uchwały. 
 
Rada Miejska w głosowaniu: 
za - 12  
przeciw - 0 
wstrzymało się - 0 
przyjęła do realizacji uchwałę w sprawie powołania Lokalnego Ośrodka Wiedzy i Edukacji  
w Gminie Chocianów. Głosowanie imienne Nr 2.10. stanowi załącznik do Protokołu.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Ślipko pogratulował Dyrektorowi Jackowi Nowickiemu 
inicjatywy i doprowadzenia do pozyskania środków finansowych i realizacji tego projektu. Życzył 
dalszych sukcesów. Następnie  zamknął pkt 2.10. porządku obrad i przystąpił do realizacji kolejnego 
punktu. 
 
Punkt 2.11. 
Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Chocianów  
na 2020 rok – projekt nr 224.2020 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Ślipko poprosił o przedstawienie projektu uchwały  
wraz z uzasadnieniem przez Skarbnika Miasta i Gminy Chocianów Stanisławę Potoczną.  
Skarbnik Miasta i Gminy Chocianów Stanisława Potoczna przedstawiła projekt uchwały  
wraz z uzasadnieniem oraz wniosła autopoprawki: 
- w „§ 1. Zwiększa się łączne dochody budżetu o kwotę 602563,39 zł, z tego; zwiększa się dochody 
bieżące o kwotę 222433,89 zł, zwiększa się dochody majątkowe o kwotę 380129,50 zł, zgodnie z 
załącznikiem nr 1 do uchwały.” 
Omyłkowo w wyniku czynności technicznej zapisu danych Radni otrzymali projekt uchwały wraz z 
załącznikiem „Zmiany planu wydatków w ramach funduszu sołeckiego na 2020 rok”, który ulega 
zmianie na załącznik prawidłowy (Radni otrzymali na pocztę elektroniczną). Zmiany, które nastąpiły 
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w zakresie funduszu sołeckiego wynikają z poczynionych oszczędności wydatkowania środków 
finansowych, zmian w zakresie realizacji przedsięwzięć. 
W załączniku Nr 3 tj. Plan przychodów i kosztów MZGKiM na 2020 r.” plan przychodów i kosztów 
wynosi 3130500,00 zł.  
Radny Paweł Bujak podziękował Skarbnik za szczegółowe omówienie  i zgłosił wniosek formalny  
o zamknięcie dyskusji.  
Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Ślipko zarządził głosowanie w sprawie formalnego 
wniosku o zamknięcie dyskusji Radnego Pawła Bujaka.  
 
Rada Miejska w głosowaniu: 
za - 11 
przeciw - 0 
wstrzymało się - 1 
przyjęła wniosek Radnego Pawła Bujaka o zamknięcie dyskusji. Głosowanie imienne Nr 2.11.1. 
stanowi załącznik do Protokołu.  
 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie projektu uchwały. 
 
Rada Miejska w głosowaniu: 
za - 11 
przeciw - 0 
wstrzymało się - 1 
przyjęła do realizacji uchwałę w sprawie zmiany budżetu Gminy Chocianów na 2020 rok. 
Głosowanie imienne Nr 2.11.2. stanowi załącznik do Protokołu. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Ślipko zamknął pkt 2.11. porządku obrad i przystąpił  
do realizacji punktu 2.12. 
 
Punkt 2.12. 
Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do wieloletniej 
prognozy finansowej Gminy Chocianów – projekt nr 225.2020 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Ślipko poprosił o przedstawienie projektu uchwały  
wraz z uzasadnieniem przez Skarbnika Miasta i Gminy Chocianów Stanisławę Potoczną.  
 
Skarbnik Miasta i Gminy Chocianów Stanisława Potoczna przedstawiła projekt uchwały  
wraz z uzasadnieniem oraz wniosła autopoprawki.  
- w załączniku nr 3 w części opisowej powinno być „oraz zaplanowane dotacje na inwestycje w 2020 
roku w kwocie 3614982,16 zł, w roku 2021 w kwocie 11363857 zł.”, 
- w załączniku nr 2 Przedsięwzięcie l.p: 1.1.2.3 okres realizacji winno być od „2019”, 
- w załączniku nr 3 czyli do Objaśnień Wieloletniej Prognozy Finansowej w części tabelarycznej w 
kolumnie 3 -Ogółem powinno być „24 884 500,00 zł.”  
 
Radny Paweł Bujak zgłosił wniosek formalny o zamknięcie dyskusji.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Ślipko zarządził głosowanie w sprawie formalnego 
wniosku o zamknięcie dyskusji Radnego Pawła Bujaka.  
 
Rada Miejska w głosowaniu: 
za - 11 
przeciw - 1 
wstrzymało się - 0 
przyjęła wniosek Radnego Pawła Bujaka o zamknięcie dyskusji. Głosowanie imienne Nr 2.12.1. 
stanowi załącznik do Protokołu.  
 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie projektu uchwały. 
 
Rada Miejska w głosowaniu: 
za - 10 
przeciw - 0 
wstrzymało się - 1 
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przyjęła do realizacji uchwałę w sprawie wprowadzenia zmian do wieloletniej prognozy 
finansowej Gminy Chocianów. Głosowanie imienne Nr 2.12.2. stanowi załącznik do Protokołu.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Ślipko zamknął pkt 2.12. porządku obrad i przystąpił  
do realizacji kolejnego punktu. 
 
Punkt 2.13. 
Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały w sprawie załatwienia skargi na Burmistrza Miasta 
i Gminy Chocianów- projekt nr 226.2020 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Ślipko poprosił o przedstawienie projektu uchwały  
wraz z uzasadnieniem przez Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Andrzeja 
Kuśmierczyka.  
 
Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Andrzej Kuśmierczyk przedstawił projekt 
uchwały wraz z uzasadnieniem.  
 
Radny Paweł Bujak dopytał, czy skarga dotyczy nie wybudowania placów zabaw na ul. Wesołej. 
Zauważył, że być może radny Piotr Piech za mało się stara. Radny Bujak podjął wszelkie możliwe 
kroki, aby wybudować plac zabaw w Żabicach, m.in. spotykał się z Burmistrzem oraz Naczelnikiem 
Wydziału Inwestycji i Drogownictwa Ewą Kałuzińską oraz innymi osobami, które mogły pomóc w 
pozyskaniu środków na to przedsięwzięcie. Nie wystarczy powiedzieć, że ja chcę, trzeba również 
podjąć stosowne korki w celu realizacji zadania. Złożył formalny wniosek o zamknięcie dyskusji.  
Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Ślipko zarządził głosowanie w sprawie formalnego 
wniosku o zamknięcie dyskusji Radnego Pawła Bujaka.  
 
Rada Miejska w głosowaniu: 
za - 11 
przeciw - 1 
wstrzymało się - 0 
przyjęła wniosek Radnego Pawła Bujaka o zamknięcie dyskusji. Głosowanie imienne Nr 2.13.1. 
stanowi załącznik do Protokołu.  
 
Radny Piotr Piech złożył wniosek formalny o dopuszczenie do głosu osoby, która złożyła skargę.  
Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Ślipko stwierdził, że dyskusja została zamknięta.  
 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie projektu uchwały. 
 
Rada Miejska w głosowaniu: 
za - 11 
przeciw - 0 
wstrzymało się - 0 
przyjęła do realizacji uchwałę w sprawie załatwienia skargi na Burmistrza Miasta i Gminy 
Chocianów. Głosowanie imienne Nr 2.13.2. stanowi załącznik do Protokołu.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Ślipko zamknął pkt 2.13. porządku obrad i przystąpił  
do realizacji kolejnego punktu. 
 
Punkt 2.14. 
Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały w sprawie pozostawienia petycji bez rozpoznania – 
projekt nr 227.2020. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Ślipko poprosił o przedstawienie projektu uchwały  
wraz z uzasadnieniem przez Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Andrzeja 
Kuśmierczyka.  
Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Andrzej Kuśmierczyk przedstawił projekt 
uchwały wraz z uzasadnieniem.  
 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie projektu uchwały. 
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Rada Miejska w głosowaniu: 
za - 12  
przeciw - 0 
wstrzymało się - 0 
przyjęła do realizacji uchwałę w sprawie pozostawienia petycji bez rozpoznania. Głosowanie 
imienne Nr 2.14. stanowi załącznik do Protokołu.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Ślipko zamknął pkt 2.14. porządku obrad i przystąpił  
do realizacji kolejnego punktu. 
 
Punkt 2.15. 
Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zatwierdzenia planu 
pracy Komisji Oświaty, Spraw Społecznych i Promocji Rady Miejskiej w Chocianowie na 2020 
rok – projekt nr 228.2020 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Ślipko poprosił o przedstawienie projektu uchwały wraz z 
uzasadnieniem przez Przewodniczącego Komisji Oświaty, Spraw Społecznych i Promocji Pawła 
Bujaka.  
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Spraw Społecznych i Promocji Paweł Bujak przedstawił 
projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie projektu uchwały. 
 
Rada Miejska w głosowaniu: 
za - 11  
przeciw - 0 
wstrzymało się - 1 
przyjęła do realizacji uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie zatwierdzenia planu pracy 
Komisji Oświaty, Spraw Społecznych i Promocji Rady Miejskiej w Chocianowie na 2020 rok. 
Głosowanie Imienne Nr 2.15. stanowi załącznik do protokołu.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Ślipko zamknął pkt 2.15. porządku obrad i przystąpił  
do realizacji kolejnego punktu. 
 
Punkt 3.  
Zamknięcie obrad. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Ślipko wobec wyczerpania porządku obrad o godzinie 
12:45 zamknął XXX sesję Rady Miejskiej w Chocianowie.  
 
 
  

 Przewodniczący Rady Miejskiej w Chocianowie 

 

Janusz Ślipko 

Na podstawie nagrania dźwiękowego i wizualnego protokół sporządziła: 

 

Patrycja Paliwoda 
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Wykaz załączników do Protokołu Nr XXX.2020 z sesji Rady Miejskiej  
z dnia 24 września 2020 r. 

 
 

1. Protokoły głosowań imiennych wraz z listą obecności Radnych w dniu 24 września 2020 r.  

2. Uchwała Nr XXX.197.2020 Rady Miejskiej w Chocianowie z dnia 24 września 2020 r.  

Społecznej w Chocianowie. w sprawie Statutu Ośrodka Pomocy  

3. Uchwała Nr XXX.198.2020 Rady Miejskiej w Chocianowie z dnia 24 września 2020 r.  

w sprawie upoważnienia Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Chocianowie  

do prowadzenia postępowań oraz wydawania decyzji administracyjnych w sprawach 

dotyczących pomocy materialnej dla uczniów o charakterze socjalnym.  

4. Uchwała Nr XXX.199.2020 Rady Miejskiej w Chocianowie z dnia 24 września 2020 r.  

w sprawie zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w mieszkaniu chronionym.  

5. Uchwała Nr XXX.200.2020 Rady Miejskiej w Chocianowie z dnia 24 września 2020 r.  

w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, klubami dziecięcymi oraz dziennymi 

opiekunami.  

6. Uchwała Nr XXX.201.2020 Rady Miejskiej w Chocianowie z dnia 24 września 2020 r.  

w sprawie nadania nazwy ulicy położonej w mieście Chocianów.  

7. Uchwała Nr XXX.202.2020 Rady Miejskiej w Chocianowie z dnia 24 września 2020 r.  

w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego miasta Chocianów.  

8. Uchwała Nr XXX.203.2020 Rady Miejskiej w Chocianowie z dnia 24 września 2020 r.  

w sprawie przystąpienia do prac nad Strategią Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych 

Legnicko-Głogowskiego Obszaru Funkcjonalnego na lata 2021-2027 oraz 

instytucjonalizacją współdziałania powiatów i gmin wchodzących w skład Legnicko-

Głogowskiego Obszaru Funkcjonalnego.  

9. Uchwała Nr XXX.204.2020 Rady Miejskiej w Chocianowie z dnia 24 września 2020 r. 

zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa 

Dolnośląskiego.  

10. Uchwała Nr XXX.205.2020 Rady Miejskiej w Chocianowie z dnia 24 września 2020 r.  

w sprawie wzniesienia pomnika w hołdzie Strażakom Państwowej i Ochotniczych straży 

Pożarnych.  

11. Uchwała Nr XXX.206.2020 Rady Miejskiej w Chocianowie z dnia 24 września 2020 r.  

w sprawie powołania Lokalnego Ośrodka Wiedzy i Edukacji w Gminie Chocianów.  

12. Uchwała Nr XXX.207.2020 Rady Miejskiej w Chocianowie z dnia 24 września 2020 r.  

w sprawie zmiany budżetu Gminy Chocianów na 2020 rok.  

13. Uchwała Nr XXX.208.2020 Rady Miejskiej w Chocianowie z dnia 24 września 2020 r.  

w sprawie wprowadzenia zmian do wieloletniej prognozy finansowej Gminy Chocianów.   

14. Uchwała Nr XXX.209.2020 Rady Miejskiej w Chocianowie z dnia 24 września 2020 r.  

w sprawie załatwienia skargi na Burmistrza Miasta i Gminy Chocianów.  

15. Uchwała Nr XXX.210.2020 Rady Miejskiej w Chocianowie z dnia 24 września 2020 r. 

w sprawie pozostawienia petycji bez rozpoznania.  

16. Uchwała Nr XXX.211.2020 Rady Miejskiej w Chocianowie z dnia 24 września 2020 r. 

zmieniająca uchwałę w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Oświaty, Spraw 

Społecznych i Promocji Rady Miejskiej w Chocianowie na 2020 rok 
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